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 % في صافي أرباح حملة الأسهم 27بيمه تسجّل نموًا بنسبة 

    2025من عام سبتمبر  30منذ بداية العام وحتى 

،  (AAOIFI) الصادر عن هيئة المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية 43المعيار المحاسبي الجديد رقم  تطبيق ▪ 

 2025يناير   1والمتعلق بترتيبات التكافل وإعادة التكافل، اعتبارًا من 

:  2024 الربع الثالثمليون ريال قطري )  413.4% على أساس سنوي لتبلغ 31ارتفاع اشتراكات التكافل المعترف بها بنسبة  ▪ 

 مليون ريال قطري(، مدفوعة بنمو عبر جميع القطاعات 316.5

مليون ريال   61.9: 2024 الربع الثالثمليون ريال قطري )   78.9% ليصل إلى 27صافي أرباح حملة الأسهم: ارتفع بنسبة   ▪ 

 قطري( 

 2024 الربع الثالثريال قطري في   0.31% مقارنة بـ 27ريال قطري، بزيادة نسبتها  0.39ربحية السهم: بلغت  ▪ 

مليون ريال   542.1: 2024الربع الثالث  مليون ريال قطري )  605.2% لتصل إلى 12حقوق حملة الأسهم: ارتفعت بنسبة  ▪ 

 قطري( 

مليون   15.4: 2024الربع الثالث مليون ريال قطري )  36.7% ليبلغ 39صافي دخل استثمارات حملة الأسهم: نما بنسبة   ▪ 

 ريال قطري( 
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أعلنت شركة الضمان للتأمين الإسلامي ش.م.ع.ق. )"بيمه" أو "الشركة"(، وهي من الشركات   –  2025  اكتوبر   28الدوحة، قطر،  

، والتي  2025سبتمبر  30فترة التسعة أشهر المنتهية في لالرائدة في تقديم خدمات التأمين الإسلامي في دولة قطر، عن نتائجها المالية 

تعكس استمرار النمو في الأداءين المالي والتشغيلي. وقد تم إعداد هذه النتائج وفقًا للمعيار المحاسبي الجديد الخاص بمؤسسات 

. ويأتي هذا المعيار الصادر 2025يناير    1، والذي دخل حيز التنفيذ اعتبارًا من  43التأمين الإسلامي )التكافل(، والمعروف بالمعيار رقم  

. وتمت إعادة تبويب أرقام 13ليحل محل المعيار السابق رقم  (AAOIFIهيئة المحاسبة والمراجعة للمؤسسات المالية الإسلامية )عن 

 الفترة المقارنة لتوحيد أسس العرض.

مليون ريال قطري   316.5% مقارنة بـ  30.6مليون ريال قطري، بزيادة قدرها    413.4بلغت اشتراكات التكافل المعترف بها خلال الفترة  

حيث ارتفع قطاع التكافل والصحة إلى . وقد تحقق هذا النمو عبر مختلف القطاعات الرئيسية،2024خلال نفس الفترة من عام  

 99.6، كما ارتفع قطاع الحريق والحوادث العامة إلى    مليون ريال قطري في العام السابق  165.8مليون ريال قطري مقابل    201.3

 .في نفس الفترة من العام السابق مليون ريال قطري  61.6مليون ريال قطري من 

إلى ذلك، بلغ   الفترة  الفائض الصافي  وبالإضافة  الفترة من عام    2.5خلال   بخسارة خلال نفس 
ً
. 2024مليون ريال قطري، مقارنة

مليون ريال قطري   16.4مليون ريال قطري مقابل  23.5ارتفاع إيرادات الاستثمار إلى ويُعزى هذا التحوّل الإيجابي بشكل أساس ي إلى  

 .خلال نفس الفترة من العام السابقفي العام السابق، بالإضافة إلى انخفاض الخسائر في صافي نتائج التكافل 

سبتمبر    30خلال فترة التسعة أشهر المنتهية في  مليون ريال قطري    36.7% ليصل إلى  38.8وارتفع صافي دخل الاستثمارات بنسبة  

 بـ  2025
ً
 14.3مليون ريال قطري تعود لحملة الوثائق و  22.5، منها  2024مليون ريال قطري في نفس الفترة من عام    26.5، مقارنة

التي تتبعها بيمه، والمبنية على الحفاظ    المنضبطةمليون ريال قطري لحملة الأسهم. ويعكس هذا النمو الاستراتيجية الاستثمارية  

 رأس المال وتحقيق قيمة طويلة الأجل لحملة الوثائق وحملة الأسهم على حد سواء.  استقرار  على

خلال فترة التسعة أشهر المنتهية  مليون ريال قطري   78.9% على أساس سنوي ليصل إلى  27ارتفع صافي أرباح حملة الأسهم بنسبة  

بـ  2025سبتمبر    30في   الفترة من عام    61.9، مقارنة  إلى  2024مليون ريال قطري في نفس  ارتفعت ربحية السهم  ريال    0.39. كما 

 .ريال قطري  0.31قطري، مقارنة بـ 

 بـ  2025سبتمبر    30كما في  مليون ريال قطري    951.7وبلغ إجمالي الاستثمارات بالقيمة العادلة  
ً
مليون ريال قطري    837.3، مقارنة

مليون ريال    605.2مما يعكس ضخ استثمارات إضافية خلال الفترة. وارتفعت حقوق حملة الأسهم إلى  ،  2024ديسمبر    31كما في  

إلى رصيد إيجابي بعد أن كان سالبًا في   العادلة   .2024ديسمبر    31قطري، مدعومة بنمو الأرباح المدورة وتحوّل احتياطي القيمة 

والنمو  العمليات  قاعدة صلبة لاستمرار  يوفر  ما  قوي،  ووضع سيولة  الديون  من  خالية  ميزانية  على  الحفاظ  الشركة  وواصلت 

 .المستقبلي

عد شركة  
ُ
في بورصة قطر   بيمه ت التأمين الإسلامي، وهي مدرجة  في قطاع  الرائدة  التداول تحت    من الشركات  وتحمل   BEMA  رمز 

، مما يعكس التزامها   AM Best )ممتاز( من وكال -A من وكالة موديز، وتصنيف A3 تصنيف القوة المالية للتأمين طويل الأجل بدرجة

 .بتقديم حلول مبتكرة ومتوافقة مع الشريعة الإسلامية

 راشد  وفي تعليقه على النتائج، صرّح السيد ناصر 
ً

 :المسند، الرئيس التنفيذي لشركة بيمه، قائلا

ا  
ً
نمو اشتراكات التكافل المعترف بها وربحية قوية.  مدفوعًا باستمرار،  2025خلال الربع الثالث من عام  "سجّلت بيمه أداءً متماسك

وقد كان كل من قطاع التكافل الصحي والعام وقطاع تصميم المنتجات، وممارسات الاكتتاب،    التحسينات المستمرة فيويعكس ذلك  
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ا.  
ً
ملحوظ تحسّنًا سنويًا  منهما  كلٌّ  حقق  إذ  النمو،  هذا  في  الرئيسيين  المساهمين  من  العامة  والحوادث  نهجنا    كما الحريق  واصل 

من حملة الوثائق    ل لك  الاستثماري المنضبط تحقيق عوائد قوية رغم تقلبات السوق، مما يعزز تحقيق قيمة مستدامة طويلة الأجل 

ا من هذا الزخم القوي، نواصل تركيزنا على تعميق العلاقات مع العملاء ودفع الابتكار عبر حلولنا التكافلية. 
ً
وحملة الأسهم. وانطلاق

ننا من اغتنام فرص النمو المستق
ّ
بلية،  ومع تطلعنا إلى ما تبقّى من العام، نهدف إلى الحفاظ على هذا الزخم، والبقاء في موقع يمك

 ." ب المصلحة، وتعزيز مكانة بيمه كمزوّد رائد في قطاع التأمين الإسلامي في قطروالاستمرار في تقديم قيمة متسقة لأصحا

. ولأي www.beema.com.qaولمزيد من المعلومات، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني   2025سبتمبر    30لفترة التسعة أشهر المنتهية في  للاطلاع على القوائم المالية الكاملة  

 .investorrelations@beema.com.qaاستفسارات، يرجى التواصل مع قسم علاقات المستثمرين في بيمه عبر البريد الإلكتروني: 

 

 

 

 

 

 معلومات مهمة
 

البيان الصحفي عرضا أو دعوة أو التماسا لأي عرض للاكتتاب تم إعداد هذا البيان الصحفي من قبل شركة الضمان للتأمين الإسلامي "بيمه" )ش.م.ع.ق.( )"الشركة"( لأغراض إعلامية فقط.  لا يشكل هذا  

مالية أخرى. لا يقصد من هذا البيان الصحفي الاعتماد عليه كأساس لقرار الاستثمار ، وهو ليس كاملا ولا ينبغي افتراض  أو شراء أي أسهم أو أوراق مالية أخرى أو توصية بالاستثمار في أي أسهم أو أوراق 

المستثمرين المحتملين قبل اتخاذ أي قرار ع هذه المخاطر من قبل  أنه مكتمل. يتم توفيره لأغراض المعلومات فقط. يخضع أي استثمار لمخاطر مختلفة ، لم يتم تحديد أي منها هنا. يجب النظر بعناية في جمي

 .استثماري 

( فيما يتعلق بدقة أو اكتمال هذه المعلومات. لا تتحمل الشركة في حين أن المعلومات الواردة في هذا المستند قد تم نشرها بحسن نية، فإن الشركة لا تقدم أي ضمانات أو تأكيدات أخرى )صريحة أو ضمنية

موظفيها أو وكلائها أو مستشاريها أي التزام أو مسؤولية ولا تدين بأي واجب رعاية لأي عواقب لأي شخص يتصرف بالاعتماد على   والشركات التابعة لها وأي من مديريها أو مسؤوليها أو شركائها أو أعضائها أو

ي أو تصحيح أي أخطاء قد تصبح واضحة. تستند ذا البيان الصحفالمعلومات الواردة في هذا البيان الصحفي أو لأي قرار يستند إليه. لا تتعهد الشركة بتوفير الوصول إلى أي معلومات إضافية أو تحديث ه

طوي هذه البيانات على مخاطر معروفة وغير معروفة، وشكوك وعوامل  البيانات الواردة في هذا البيان الصحفي والتي ليست حقائق تاريخية إلى التوقعات والتقديرات والآراء والمعتقدات الحالية للشركة. وتن

ماديا عن تلك المنعكسة أو المتوخاة . بالإضافة إلى ذلك، يحتوي هذا البيان الصحفي على "بيانات تطلعية". قد تختلف الأحداث أو النتائج الفعلية أو الأداء الفعلي للشركة  أخرى، ولا ينبغي الاعتماد عليها

 .في هذه البيانات التطلعية

 لم تتم الموافقة على هذا البيان الصحفي من قبل هيئة تنظيم الأوراق المالية في قطر أو أي دولة أو ولاية قضائية أخرى. 

 

 نهاية البيان الصحفي
 

mailto:investorrelations@beema.com.qa
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Beema Reports 27% Growth in Shareholders’ Net Profit for the nine-
month period ended 30 September 2025  

 

▪ New AAOIFI Standard FAS 43 in relation to Takaful & Re-takaful arrangements implemented w.e.f.  
1 January 2025  

▪ Recognised Takaful Contributions rose 31% year-on-year to QAR 413.4 million (YTD Q3 2024: QAR 
316.5 million), driven by growth across all segments 

▪ Shareholders’ Net Profit: Grew by 27% to QAR 78.9 million (YTD Q3 2024: QAR 61.9 million) 

▪ Earnings Per Share: Reached QAR 0.39, up 27% compared to (YTD Q3 2024: QAR 0.31) 

▪ Shareholders’ Equity: Rose 12% to QAR 605.2 million (YTD Q3 2024: QAR 542.1 million) 

▪ Net Investment Income: Increased 39% to QAR 36.7 million (YTD Q3 2024: QAR 26.5 million) 

Nine months ended YTD Q3 2025 key financial highlights 

 

Doha, Qatar, 28 October 2025 – Damaan Islamic Insurance Company Q.P.S.C. (“Beema” or the “Company”), 

a leading provider of Islamic insurance in Qatar, announced its financial results for the nine months ended 30 

September 2025, reflecting continued growth in both financial and operational performance. The results have 

been prepared in accordance with the new accounting standard for Islamic insurance (Takaful) institutions, 

known as FAS 43, which came into effect on 1 January 2025. This standard was issued by the Accounting and 

Auditing Organization for Islamic Financial Institutions (AAOIFI) and replaces FAS 13. The prior year figures 

have been restated for comparability. 

Recognised Takaful Contributions for the period reached QAR 413.4 million, an increase of 30.6% compared 

to QAR 316.5 million in the prior-year period of 2024. Growth was recorded across all core business lines, with 
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the takaful and health segment increasing to QAR 201.3 million from QAR 165.8 million in the prior year, and 

the fire and general accident segment rising to QAR 99.6 million from QAR 61.6 million during the same period. 

Additionally, the net surplus for the period reached QAR 2.5 million, compared to a deficit in the same period of 

2024. This turnaround was primarily driven by an increase in investment income amounting to QAR 23.5 million, 

versus QAR 16.4 million in the prior year, as well as a reduction in the loss of net takaful results during the same 

period.  

Net Investment Income increased by 38.8% to QAR 36.7 million for the nine-month period ended 30 September 

2025, compared to QAR 26.5 million in the same period of 2024. Policyholders accounted for QAR 22.5 million, 

while shareholders accounted for QAR 14.3 million. The growth reflects Beema’s disciplined investment 

strategy, emphasizing capital stability and consistent value generation for both policyholders and shareholders. 

Shareholders’ net profit increased by 27% year-on-year to QAR 78.9 million for the nine-month period ended 

30 September 2025, compared to QAR 61.9 million in the same period of 2024. Earnings Per Share rose to 

QAR 0.39, up from QAR 0.31. 

As at 30 September 2025, investments measured at fair value amounted to QAR 951.7 million, up from QAR 

837.3 million as at 31 December 2024, reflecting additional investment deployment. Shareholders’ equity 

increased to QAR 605.2 million, supported by growth in retained earnings and a positive fair value reserve, 

compared to a negative balance at 31 December 2024. The Company continued to maintain a debt-free balance 

sheet and robust liquidity, providing a solid foundation for ongoing operations and future growth. 

Damaan Islamic Insurance Company Q.P.S.C. (“Beema”) is a pioneering Islamic insurance provider listed on 

the Qatar Stock Exchange (Ticker: BEMA). It holds a Moody’s A3 Long-Term Insurance Financial Strength 

Rating and an AM Best A- (Excellent) rating, underscoring its commitment to offering innovative, Shari’a-

compliant solutions. 

Commenting on the results, Nasser Al Misnad, CEO of Beema, stated: “Beema delivered consistent 

performance in the third quarter of 2025, driven by continued growth in recognized takaful contributions and 

strong earnings, reflecting ongoing enhancements in our product offerings and underwriting approach. Both the 

health and general takaful segment and the fire and general accident segment were key contributors to this 

growth, each achieving significant year-on-year improvement. Our disciplined investment approach continued 

to deliver robust returns, despite market volatility, supporting sustainable long-term value for both policyholders 

and shareholders. Building on this strong momentum, we remain focused on deepening client relationships and 

driving innovation across our takaful solutions. As we look to the remainder of the year, we aim to maintain this 

momentum, remain well-positioned to capitalize on future growth opportunities, continue delivering consistent 

value to our stakeholders, and further reinforce Beema’s position as a leading provider in Qatar’s Islamic 

insurance sector.” 

For the complete financial statements for the nine-month period ended 30 September 2025 and 

additional information, please visit www.beema.com.qa. For any inquiries, please contact Beema’s 

Investor Relations Department at investorrelations@beema.com.qa 

Important information 
 
This press release has been prepared by Damaan Islamic Insurance Company “Beema” (Q.P.S.C.) (the “Company”) for 
informational purposes only.  This press release does not constitute an offer or invitation or solicitation of any offer to 
subscribe for or purchase any shares or other securities or recommendation to invest in any shares or other securities. This 
press release is not intended to be relied upon as the basis for an investment decision, and is not, and should not be 

http://www.beema.com.qa/
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assumed to be, complete. It is provided for information purposes only. Any investment is subject to various risks, none of 
which are outlined herein. All such risks should be carefully considered by prospective investors before they make any 
investment decision. 
 
Whilst the information in this document has been published in good faith, the Company does not provide any guarantees, 
warranties or other assurances (express or implied) regarding the accuracy or completeness of this information. The 
Company, its affiliates and any of its or their respective directors, officers, partners, members, employees, agents or 
advisers assume no liability or responsibility and owe no duty of care for any consequences of any person acting in reliance 
on the information contained in this press release or for any decision based on it. The Company does not undertake to 
provide access to any additional information or to update this press release or to correct any inaccuracies which may 
become apparent. 
 
Statements contained in this press release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, 
projections, opinions and beliefs of the Company. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties and 
other factors, and reliance should not be placed thereon. In addition, this press release contains “forward-looking 
statements.” Actual events or results or the actual performance of the Company may differ materially from those reflected 
or contemplated in such forward- looking statements. 
 
This press release has not been approved by the securities regulatory authority of Qatar or any other state or jurisdiction. 
 

Press Release end 




